

山东省济南市高新区 2022-2023 学年七年级上学期期末英语试卷
(解析版)

五、完形填空 阅读短文，从每题 A、B、C、D 四个选项中，选出一个能填入文章中相应空白处的最佳答案。(15 分)

13. (7 分) Dear Lucy,

I miss you so much! I am writing this letter to invite (邀请) you to my birthday party tomorrow.

The party begins (开始) at 5: 00 p.m. in my home. (1) _____ my birthday, my father usually gives some interesting books to me and I'd like to (2) _____ them very much. My mother usually (3) _____ a pair of running shoes for me. Those shoes are nice. I love (4) _____, too. A lot of my friends come to the party with their presents (礼物). At the party, you can eat lots of fruits, bread and cakes. You can drink juice, yogurt or (5) _____. If you come, you can meet my friends. They are all very kind. Dora and Jean (6) _____ very cute. John and Tim are very helpful (乐于助人的). They often (7) _____ me with my homework.

If you will not come, please let me know.

Yours,

Kate

- (1) A. In B. At C. On D. To
- (2) A. find B. know C. look D. read
- (3) A. gives B. buys C. finds D. shows
- (4) A. it B. they C. their D. them
- (5) A. apples B. fish C. milk D. chicken
- (6) A. is B. am C. be D. are
- (7) A. play B. tell C. help D. like

14. (8 分) Mike is a 13 - year - old boy. He loves games, so he often plays card games, computer games, and sports games with (1) _____ friends. He always wants to win because winning

(赢) is everything to him.

There is a race (赛跑) in his class this afternoon, and there are (2) _____ teams (队) —the blue team and the red team. Mike is on the (3) _____ team. Before the race, he says to himself, _____ must

But things don't go very well. Mike doesn't feel good about his new black shoes. He even falls down (摔倒) . All his (4) _____ run past him, except (除了) one.

on. Let's finish the race together, a (5) _____ stops (停下来) next to Mike and says.

Mike looks at him. The boy is Alan. He's on the red team, (6) _____ he wants to help Mike finish the race.

not on the same team. (7) _____ do you want to help me? he asks Alan.

isn't everything, Alan says. _____ just a race, and there will be a lot of races later. But I want to be (8) _____ to

Mike thinks about Alan's words. Yes, winning isn't everything, but being nice is the most important (最重要的) thing.

- | | | | |
|-----------------|------------|-------------|---------------|
| (1) A. your | B. her | C. my | D. his |
| (2) A. two | B. three | C. four | D. five |
| (3) A. red | B. blue | C. green | D. black |
| (4) A. brothers | B. sisters | C. teachers | D. classmates |
| (5) A. boy | B. girl | C. man | D. woman |
| (6) A. so | B. because | C. but | D. and |
| (7) A. Who | B. Why | C. How | D. When |
| (8) A. easy | B. cool | C. nice | D. useful |

六、补全对话 阅读对话，从每题 A、B、C、D 四个选项中，选出一个最佳答案完成对话。

(5 分)

15. (5 分) A: Hi, Lucy. (1) _____

B: I'm fine, thanks.

A: How many classes do you have every day?

B: Seven.

A: (2) _____

B: My favorite subject is English. (3) _____

A: My favorite subject is P.E.

B: Why do you like P.E.?

A: Because I like playing basketball very much. Oh, it's time for class. I have to go.

B: OK. Have a good day!

A: (4) _____ See you!

B: (5) _____

(1) A. How do you do?

B. How old are you?

C. How are you?

D. Where are you?

(2) A. What color is your school bag?

B. Do you like English class?

C. How do you come to school?

D. What's your favorite subject?

(3) A. What time do you get up?

B. What about you?

C. Who is your English teacher?

D. Where is my pen?

(4) A. Thank you.

B. I can help you.

C. Excuse me.

D. I'm hungry.

(5) A. I'm OK.

B. You're welcome.

C. See you.

D. Never mind.

七、阅读理解 阅读下列短文，从每题 A、B、C、D 四个选项中，选出一个能回答所提问题或完成所给句子的最佳答案。（40 分）

16.（10 分）Different people have different jobs（工作）.Let us know about the four people and their jobs.

Name	From	Age	Look	Job	Workplace
Eric	Cuba	38	tall and strong, a small face, small black eyes	cook	a restaurant in Wuhan
Bill	England	42	tall and strong, a round face, big blue eyes , short brown hair	office worker	an office in Tianjin
Helen	America	28	tall, a small face, small brown eyes and long blond hair	English teacher	a junior high school in Beijing
Alice	Canada	30	tall, a small face, big blue eyes and long blond hair	doctor	a hospital in Shanghai

（1）Who comes from America? _____

- A. Helen.
- B. Eric.
- C. Bill.
- D. Alice.

（2）What does Alice do? _____

- A. A cook.
- B. A doctor.
- C. An office worker.
- D. An English teacher.

（3）How old was Bill when（当……的时候） Helen was 20 years old? _____

- A. 28.
- B. 30.
- C. 32.
- D. 34.

(4) Which of the following is TRUE? _____

- A. Bill is strong and has a long face.
- B. Helen is tall and has short brown hair.
- C. Eric is tall and his face is small.
- D. Alice is tall and her eyes are brown.

(5) Where are the four people now? _____

- A. In Canada.
- B. In China.
- C. In Cuba.
- D. In England.

17. (10 分) Lin Qian is a new teacher. She is young and she looks like a student. Today it is her first time to come to school to work.

When Lin Qian comes to the school gate (大门), she can't come in. The gatekeeper thinks she is a student and she is late for school. He tells Lin Qian to give her teacher a telephone call, or she can't come in.

Lin Qian says she is a new teacher of this school, but the gatekeeper doesn't believe (相信) her. Lin Qian is not happy. She telephones the headmaster (校长). The gatekeeper says to Lin Qian and lets her come into the school. Lin Qian thinks he is a good gatekeeper.

根据材料内容选择最佳答案。

(1) What is Lin Qian? _____

- A. A teacher.
- B. A student.
- C. A worker.
- D. An office worker.

(2) Try to guess the Chinese meaning of the underlined word _____

- A. 班主任
- B. 门卫
- C. 卫兵

D.辅导员

(3) What does the gatekeeper ask Lin Qian to do? _____

A.Tell him her name.

B.Meet a new student.

C.Telephone her teacher.

D.Give him her telephone number.

(4) Why does the gatekeeper NOT believe Lin Qian? _____

A.Because she is not a teacher.

B.Because she is often late for school.

C.Because she is not happy to see him.

D.Because she is not like a teacher.

(5) What's the best title (最佳标题) for the text? _____

A.A School

B.A Telephone

C.Lin Qian's Day

D.A Good Gatekeeper

18. (10 分) My classmate, Jack is strong.He is in Xi'an with his parents.He is a fan (迷) of Chinese food.He has good eating habits (习惯).

Jack usually has breakfast at home.He likes to eat an egg, an apple and some bread.He thinks eating well in the morning is important.And it can also help him be healthy(健康的).He doesn't like drinking milk in the morning, but he likes to drink something in the evening.So he often has it after dinner.

All the students have lunch at school.For lunch he eats roujiamo, noodles (面条) and vegetables.He thinks these kinds of food are very nice.He likes them very much.

Jack has dinner with his family.His mom cooks food for them.Jack doesn't want to be overweight (超重的), so he just eats some vegetables and chicken.

根据材料内容选择最佳答案。

(1) What can we know about Jack? _____

A.He is not a strong boy.

B.He is in China with his sisters.

C.He is the writer's pen pal.

D.He loves Chinese food.

(2) What does the underlined word refer to? _____

A.Coke.

B.Milk.

C.Water.

D.Orange juice.

(3) Jack has the following food for lunch except (除……之外) _____.

A.rice

B.noodles

C.vegetables

D.roujiamo

(4) Where does Jack have dinner? _____

A.At school.

B.On a farm.

C.At home.

D.In a restaurant.

(5) The text is mainly about Jack's _____.

A.looks

B.eating habits

C.family

D.friends

19. (10 分) Sleep is something we all do, but we understand very little about it. In fact, we spend more than 30% of our lives sleeping! For some people, they fall asleep. But for others, they can't get a good night's rest.

Even scientists don't know the reason of sleep. After over 50 years of studying sleep, Dr. William Dement said, far as I know, the only reason (原因) we need to sleep is that we get

The main reason of sleep is that the brain (大脑) needs it. Whose head doesn't feel

clearer after a good night's sleep? But we don't know how sleeping helps the brain. Some studies show the sleeping brain appears to be necessary for long-term memory (记忆). And it can make us forget unnecessary information. So sleep may help us remember what's important and let us forget what's not. Sleep can also help our health.

We should pay attention to the needs of our bodies, such as getting enough sleep. It's important for us to have good sleep habits.

(1) If (如果) a person is 60 years old, how long does he spend his lives sleeping? ____

- A. About 12 years.
- B. About 20 years.
- C. About 30 years.
- D. About 50 years.

(2) Why do we need to sleep according to Dr. William Dement? _____

- A. Because sleeping is important.
- B. Because we want to live long.
- C. Because we get sleepy.
- D. Because we will feel tired without sleeping.

(3) What does the underlined word _ refer to (指的是)? _____

- A. Brain.
- B. Sleep.
- C. Night.
- D. Bed.

(4) Which paragraph (段落) tells the connection (联系) between sleep and memory?

- A. Paragraph 1.
- B. Paragraph 2.
- C. Paragraph 3.
- D. Paragraph 4.

(5) What is the writer's purpose of writing the passage? _____

- A. To tell readers to have good sleep habits.
- B. To talk about different sleep habits.

C. To show what scientists study on sleep.

D. To help readers to have good sleep.

八、阅读填空 阅读下面短文，在空白处填入一个适当的单词或括号内单词的正确形式（15分）

20. (15分) Hello, everyone. My name is Wang Lei. I study in No.27 Middle School. The schoolyard is beautiful (1) _____ the teachers are very nice.

I go to school in my (2) _____ (father) car every day. We have seven lessons in a day, four in the morning and three in the afternoon. Our (3) _____ (one) class is at 8: 00 in the morning. We have some (4) _____ (subject) like English, math, Chinese, art and so on. (5) _____ (I) favorite subject is English. I think English is (6) _____ interesting subject, but I have some problems in it. Luckily, my friend Jim often (7) _____ (help) me with it. I love P.E, too. I like running and swimming. I really want (8) _____ (be) healthy. But I don't like history because I think it's difficult and boring. I have lunch (9) _____ my classmates at 12: 00. After school, we often do sports together. I can play basketball (10) _____ (good) . It's great.

九、阅读理解七选五 根据短文内容，从短文后的选项中选出能填入空白处的最佳选项。选项中有两项为多余选项。（10分）

21. (10分) Dear Mom,

I'm happy to get your letter. Everything is OK here. (1) _____ Well, the school classes finish at half past four. (2) _____ I usually go to the library and read books on Tuesdays and Thursdays. It's relaxing. I play ping - pong with my classmates on Wednesdays. I can't play it well. But I like it. On Fridays, I always go to the art club. I like drawing. (3) _____ We usually have dinner at six o'clock.

In the evening, we all study in the classroom from 7: 00 p.m. to 8: 30 p.m. We usually do our homework. (4) _____ But my friend Alan helps me with it. I often either listen to music or talk to my roommates before bedtime. (5) _____

Remember to pick me up (接我) at five o'clock on Friday afternoon.

A. I can draw dogs well now.

- It's fun to play basketball.

C. I think English is difficult.

D. Do you want to know my after - class time?

E. I like to make friends with others.

F. On Mondays, I always go to the music class.

G. Then we go to bed at ten o'clock.

十、 情境运用 根据所提供的图片，用一个完整的句子提问或应答。(分)

22. (2 分) A: _____

B.I'm fine, thank you.

23. (2 分) A: _____

B: It's seventy yuan.



24. (2 分) A: _____

B: Math.I like it best.



25. (2 分) A: _____

B: No, I don't.I like apples.



26. (2 分) A: _____

B: It's on January 25th.



十一、写作 (25 分)

27. (25 分) 每位同学都有自己特别喜欢的学科。学校英语报社正在举办以 Favorite

要点：

- 你最喜欢的科目是哪一科；
- 2.你为什么喜欢这一学科，你是怎样学习这一学科的；
- 3.你的感悟。

注意：

- 1. 词数：80 词左右。
- 2. 所写内容应包括所给要点，可适当发挥；
- 3. 不得出现真实的人名、校名等相关信息；

My Favorite Subject

五、完形填空 阅读短文，从每题 、B、C、D 四个选项中，选出一个能填入文章中相应空白处的最佳答案。(15 分)

. (7 分) Dear Lucy,

I miss you so much! I am writing this letter to invite (邀请) you to my birthday party tomorrow.

The party begins (开始) at 5: 00 p.m. in my home. (1) C my birthday, my father usually gives some interesting books to me and I'd like to (2) D them very much. My mother usually (3) B a pair of running shoes for me. Those shoes are nice. I love (4) D, too. A lot of my friends come to the party with their presents (礼物). At the party, you can eat lots of fruits, bread and cakes. You can drink juice, yogurt or (5) C. If you come, you can meet my friends. They are all very kind. Dora and Jean (6) D very cute. John and Tim are very helpful (乐于助人的). They often (7) C me with my homework.

If you will not come, please let me know.

Yours,
Kate

- (1) A. In B. At C. On D. To
- (2) A. find B. know C. look D. read
- (3) A. gives B. buys C. finds D. shows
- (4) A. it B. they C. their D. them
- (5) A. apples B. fish C. milk D. chicken
- (6) A. is B. am C. be D. are
- (7) A. play B. tell C. help D. like

【分析】本文是一封 Kate 写给 Lucy 的一封信，关于邀请她来自己的生日派对。

【解答】(1) 介词辨析。句意：在我生日那天，我爸爸通常会给我一些有趣的书，我非常喜欢读它们。A 在，后面接年/月；B 在，后面接时间点；C 在，后面接具体的某天/日期；D 朝；根据 my birthday 指在我生日那天，具体的某天，用介词 on。故选 C。

) 动词辨析。句意：在我生日那天，我爸爸通常会给我一些有趣的书，我非常喜欢读它们。A 找到；B 知道；C 看；D 阅读；根据 my father usually gives some interesting books to me (我爸爸通常会给我一些有趣的书) 可知是我非常喜欢读它们。故选 D。

(3) 动词辨析。句意：我妈妈通常会给我买一双跑鞋。A 给；B 买；C 找到；D 展示；根据固定短语 buy sth for sb 为某人买某物。故选 B。

(4) 代词辨析。句意：我也很喜欢它们。A 它；B 他们 (主格)；C 他们的；D 他们 (宾格)；根据 Those shoes are nice. (那双鞋真漂亮。) 可知是人称代词宾格 them，指代上文提到的 shoes。故选 D。

(5) 名词辨析。句意：你可以喝果汁、酸奶或牛奶。A 苹果；B 鱼；C 牛奶；D 鸡肉；根据 You can drink juice, yogurt (你可以喝果汁、酸奶) 可知是喝牛奶。故选 C。

(6) 动词辨析。句意：朵拉和琼很可爱。A 是 (主语是第三人称单数)；B 是 (主语是 I)；C 是 (原形)；D 是 (主语是复数/you)；根据主语是 Dora and Jean，可知用 are。故选 D。

(7) 动词辨析。句意：他们经常帮助我做作业。A 玩；B 告诉；C 帮助；D 喜欢；根据 John and Tim are very helpful (乐于助人的)。(约翰和蒂姆非常乐于助人) 可知是他们经常帮助我做作业。故选 C。

【点评】做题时首先对原文材料迅速浏览，掌握全文的主旨大意。其次，细读题材，各个击破。掌握全文的大意之后，细细阅读材料后的问题，弄清每题要求后，带着问题，再回到原文中去寻找、捕获有关信息。

14. (8 分) Mike is a 13 - year - old boy. He loves games, so he often plays card games, computer games, and sports games with (1) D friends. He always wants to win because winning (赢) is everything to him.

There is a race (赛跑) in his class this afternoon, and there are (2) A teams (队) — the blue team and the red team. Mike is on the (3) B team. Before the race, he says to himself, must

But things don't go very well. Mike doesn't feel good about his new black shoes. He even falls down (摔倒). All his (4) D run past him, except (除了) one.

on. Let's finish the race together, a (5) A stops (停下来) next to Mike and says.

Mike looks at him. The boy is Alan. He's on the red team, (6) C he wants to help Mike finish the race.

on the same team. 7) B do you want to help me? he asks Alan.
isn't everything, Alan says. just a race, and there will be a lot of races
later. But I want to be (8) C to
Mike thinks about Alan's words. Yes, winning isn't everything, but being nice is the most
important (最重要的) thing.

- | | | | |
|-----------------|------------|-------------|---------------|
| (1) A. your | B. her | C. my | D. his |
| (2) A. two | B. three | C. four | D. five |
| (3) A. red | B. blue | C. green | D. black |
| (4) A. brothers | B. sisters | C. teachers | D. classmates |
| (5) A. boy | B. girl | C. man | D. woman |
| (6) A. so | B. because | C. but | D. and |
| (7) A. Who | B. Why | C. How | D. When |
| (8) A. easy | B. cool | C. nice | D. useful |

【分析】文章主要介绍了 Mike 喜欢比赛，什么都想赢，但通过一次比赛，他明白了，享受比赛，友善更重要。

【解答】(1) 考查代词。句意：他喜欢游戏，所以他经常和他的朋友一起玩纸牌游戏、电脑游戏和体育游戏。your 你的；her 她的；my 我的；his 他的。根据前文 Mike is a 13-year-old boy. He loves games, (Mike 是一个 13 岁的男孩。他喜欢游戏,) 可知，此处是指 Mike 的朋友。故选 D。

(2) 考查数词。句意：有两个队——蓝队和红队。two 二；three 三；four 四；five 五。根据 the blue team and the red team (蓝队和红队) 可知，是两个队。故选 A。

(3) 考查形容词。句意：Mike 在蓝队。red 红色的；blue 蓝色的；green 绿色的；black 黑色的。根据 the blue team and the red team (蓝队和红队) 以及后文 Mike looks at him. The boy is Alan. He's on the red team, (Mike 看着他。这个男孩是 Alan。他在红队,) We're not on the same team. (我们不是一个队的。) 可知，Mike 在蓝队。故选 B。

(4) 考查名词。句意：他所有的同学都从他身边跑过，除了一个。brothers 兄弟；sisters 姐妹；teachers 老师；classmates 同学。根据 There is a race (赛跑) in his class this afternoon, (今天下午他班里有一场比赛,) 可知，应是指 同学。故选 D。

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文，请访问：<https://d.book118.com/878026007133006074>